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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Behoorlijk Bestuur voor Den Helder & 
Julianadorp over het GALA plan, behandeld tijdens de vergadering van de commissie MO d.d. 16 oktober 
2023 
  
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
Op 20 oktober 2023 heeft de fractie Behoorlijk Bestuur voor Den Helder & Julianadorp onder verwijzing naar 
artikel 36 van het reglement van orde voor de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over 
het GALA plan, het antwoord vindt u onder de vraag: 
  

1. Er wordt gesproken over een (globale) planning de komende 4 jaar, hoe en waar wordt dit 
globaal ingestoken? Wat moeten wij ons hierbij voorstellen? 
Het plan is een vierjarig plan. Niet alle projecten of interventies lopen vier jaar. Er is een mogelijkheid 
om via de jaarlijkse evaluatie richting het ministerie interventies of projecten aan te passen, af te 
ronden of toe te voegen. Vandaar globale planning. 
  
 

2. Waarom wordt Binnen de Linie Oost genoemd als er wordt gesproken over ontevredenheid 
onder inwoners? De Visbuurt is toch aangewezen als (probleem) “kwetsbare” buurt door het 
college? 
De Visbuurt ligt in de wijk Binnen de Linie Oost. 
 

3. Het is belangrijk dat iedereen zich veilig voelt, echter onder alle clichés bestaat ook nog iets 
als de werkelijkheid, kan de regionale samenwerking überhaupt daadwerkelijk iets betekenen 
voor de veiligheid van onze burgers en ondernemers? 
Veiligheid is geen onderdeel van het GALA plan. Het gaat om gezondheid.  
 

4. Burgerparticipatie: er wordt gesproken over het belang van meedenkende/pratende bewoners, 
de geschiedenis leert ons echter dat bewoners tot nu toe op de hoogte worden gebracht van 
de kant en klare plannen van het bestuur en dat zij niet aan de voorkant van een project 
worden meegenomen. Hoe wordt dit veranderd? 
Een groot deel van de plannen van GALA komen voort uit bestaande projecten en interventies. Daar 
is al eerder op besloten.  
 

5. Behoud van de jeugd: wil je de jeugd in Den Helder houden moet er een Hbo-opleiding komen, 
en dan heb ik het niet over de Marine en scheepvaartopleidingen, daarbij moet er voldoende 
werkgelegenheid zijn en o ja, woningen voor starters en studenten die betaalbaar zijn. Dit is 
een breed probleem waar in het stuk luchthartig overheen wordt gestapt, wat zijn de plannen 
om de jeugd binnen te houden, en wat zullen die opleveren? 
Dit is geen onderdeel van het GALA plan. Desondanks is er in deze regio op het gebied van zorg en 
gezondheid voldoende werkgelegenheid; er is zelfs sprake van personeelstekort. Een van de 
mogelijke initiatieven voor de IZA-gelden is het aantrekkelijker maken van de regio om te komen 
werken.  
 

6. Ook hier veel regionale overleggen van de diverse organisaties en de vraag wat onze bewoners 
en jeugd hiermee daadwerkelijk op schieten, volgens mij is er nog steeds een wachtlijst bij de 
WMO en ook voor de kinderen die specialistische hulp nodig hebben. Eergisten waren er 
demonstrerende jongeren in Utrecht op het nieuws, er geldt een wachttijd van drie jaar voor 
specialistische hulp. Dus wat schieten onze bewoners op met al die overleggen? 
(regionale) Overleggen zijn nodig voor de afstemming. Diverse organisaties (bijvoorbeeld GGD) 
werken regionaal, waardoor afstemming efficiënter kan als je het regionaal organiseert. Wachtlijsten 
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voor jeugdhulp en WMO zijn geen lokaal, maar een landelijk probleem. 
 

7. De SES-score is slecht. Ondanks alle regionale vergaderingen, leven er nog 8,3% kinderen in 
armoede. Wat is hier het (lokale) antwoord op? 
De afgelopen jaren is het aantal kinderen dat in Den Helder in armoede leeft afgenomen. De aanpak 
van armoede is een langdurige en hierin blijven wij stappen zetten. De gemeente zet veel in om 
kinderen die in armoede te ondersteunen in het mee kunnen doen. Dit doen we door de 
samenwerking met Jeugdfonds Sport, stichting Leergeld, de speelgoedbank. En we zoeken samen 
(o.a. met Financieel Fit Den Helder) de samenwerking op met scholen om zo armoede eerder te 
herkennen, eerder steun te kunnen bieden en voor de toekomstige generatie te voorkomen. 
 

8. Cultuurplatform: wat meedenkt met Citymarketing, misschien een idee om meer propaganda 
regionaal -en landelijk te maken over de schoonheid van de Helderse natuur. Is dit te 
realiseren? 
Dit is geen onderdeel van het GALA-plan, maar zullen we wel onder de aandacht brengen van 
Citymarketing. 
 

9. In het Noordkop Gezond Akkoord staat te lezen dat de Kop van Noord-Holland in 2033 een 
positief gezonde regio zal zijn, wat wordt er voor de burgers gedaan tot die tijd?  
Positieve gezondheid bereiken wij niet van vandaag op morgen. 2033 Is een stip op de horizon. De 
interventies zijn gericht op het veerkrachtiger maken van de inwoners, en het versterken van het 
vermogen van mensen om met de fysieke, emotionele en sociale levensuitdagingen om te gaan en 
zoveel mogelijk eigen regie te voeren. 
 

10. Verder wordt er gesproken over een Gouden Kans Project voor jongeren en Ontmoeten en 
Meedoen in de Verbinding, lopen deze projecten al? 
Ja, deze projecten lopen al. 
 

11. De overheid heef €. 4.347.71 geoormerkt belastinggeldgeld van de plank getrokken voor dit 
GALA-project.  Hoe en waar worden de taken inzake het GALA-project, weggezet? Wordt er 
meer personeel voor aangenomen? 
Een deel van de taken wordt al uitgevoerd. Daarnaast wordt er vanuit de IZA gelden een coördinator 
ingehuurd om te zorgen voor afstemming en integraliteit van de projecten. Sommige interventies 
bestaan (deels) uit de inzet van manuren. 
 

12. Is er overleg met zaken die al lopen bij de gemeente? 
Ja, voor een deel zijn het taken die al door de gemeente worden uitgevoerd. 
 

13. Komt dit ten goede van het sociaal domein in zijn geheel, dus ook voor de bewoners? 
Ja, want het uitgangspunt is dat inwoners minder zorg behoeven. 
 

14. Eén keer per jaar koppelt de gemeente resultaten terug naar Den Haag, lijkt me praktisch als 
deze terugkoppeling gedeeld wordt met de raad Den Helder. 
De resultaten worden opgenomen in de gemeentelijke jaarrekening via een SiSa verantwoording. 
Eventuele aanpassing van het plan naar aanleiding van evaluatie, zullen wij met de gemeenteraad 
delen. 
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15. Voor mij is toch de belangrijkste vraag hoe dit soort plannen kunnen worden gemaakt, 
kennelijk de ogen sluitend voor de landelijke situatie dat dankzij het beleid van Den Haag dit op 
alle fronten tegenspreekt, is dit geen belastinggeld weggooien? Is dit de bewoners blij maken 
met een dooie mus? 
De constatering dat de problemen in het land het gevolg zijn van het gevoerde beleid, laten wij aan u. 
De SPUK, en in het bijzonder het onderdeel GALA, is gericht op het veerkrachtiger maken van de 
inwoner zodat zijn/haar gevoel van gezondheid verbetert. De initiatieven uit het GALA plan zijn bijna 
zonder uitzondering gericht op preventie van zorgbehoefte in de toekomst. Dit alles komt de inwoner 
ten goede.  

 
 
 
  
Den Helder, 14 november 2023 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 

 
 
  


